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واکنش

سوژه روز

زشــکاران دعوای قهرمانان برای رســیدن به کمیســیون ور

ل اشپورت آ  قرارداد 
آســتانه فسخ  با فدراسیون در 

انتخابات ریاست جنجال ساز شد

پرسپولیس از جام گزارش »شهروند« از جنجالی شدن دوباره برند تولید البسه تیم های ملی فوتبال
حذفی کنار نمی کشد

پرسپولیسی ها که برای 
چهارمین بار متوالی قهرمان 
لیگ برتر ایران شدند، مدافع 

عنوان قهرمانی جام حذفی نیز 
به حساب می آیند و با توجه به 

صعود تا نیمه نهایی این 
مسابقات، یکی از شانس های 

کسب این جام به حساب 
می آیند. اما با توجه به حضور 

خ ها در آسیا و مصدومیت و  سر
غیبت چند بازیکن این تیم، 

شایعاتی مبنی بر انصراف 
سرخپوشان از جام حذفی 
شنیده می شد که باشگاه 

پرسپولیس آن را تکذیب و اعلام 
کرده که آنها با قدرت در این 

رقابت ها حضور خواهند 
داشت. پرسپولیس فصل 

گذشته با غلبه بر داماش 
قهرمان جام حذفی شد و حالا 
درصورت فتح این تورنمنت، 
دهمین جام قهرمانی اش در 

 چهارسال اخیر را کسب
 خواهد کرد.

 مشکل
  ستاره استقلال

 در آستانه حل شدن
باشگاه استقلال از چند هفته 

قبل خواهان بازگشت نام 
داریوش شجاعیان به فهرست 

این تیم برای ادامه مسابقات 
بود و حالا با آمدن جواب 

استعلام از فیفا سازمان لیگ 
باید این کار را انجام بدهد. با 

توجه به تعطیلات بلندمدت 
کرونایی در فوتبال ایران 

سازمان لیگ زیربار بازگرداندن 
شجاعیان به فهرست 

استقلالی ها نمی رفت و به 
همین خاطر آنها از فدراسیون 

جهانی فوتبال استعلام گرفتند 
که ظاهرا فیفا این مسأله را 

بلامانع دانسته است. از این رو 
هیأت رئیسه سازمان لیگ باید 

این موضوع را به کمیته نقل و 
انتقالات ابلاغ کند و نام 

شجاعیان به فهرست وارد 
شود. سعید رمضانی، 

سرپرست استقلال در این 
»شهروند«  خصوص به خبرنگار

گفت: »نامه ای که فیفا ارسال 
کرده، بسیار امیدوارکننده 

است. قرار شده هیأت رئیسه 
سازمان لیگ در این باره فردا 

تشکیل جلسه بدهد و به نظر 
می رسد این مسأله روز 

چهارشنبه حل شود و مجوز 
بازی شجاعیان صادر شود«. در 

این شرایط استقلالی ها 
امیدوارند کارت بازی شجاعیان 

امروز صادر شود و این بازیکن 
بتواند از مصاف با سپاهان برای 

تیم شان به میدان برود.

فوتبال  فدراسیون  در  که  ]شهروند[سکوتی 
شاهد آن هستیم، در نگاه اول این ذهنیت را به وجود 
می آورد که مدیران این مجموعه توانسته اند آرامش 
را در فدراسیون برقرار کنند و همه کارها روی اصول و 
به شکلی کاملا حرفه ای درحال انجام است. آنچه در 
با این مسأله  اما  باطن امور فدراسیون جریان دارد 
تفاوتی چشمگیر دارد. هیچ چیزی سرجای خودش 
نیست و با قدرت می توان نوشت که تمامی امور با 
بحران و مشکل روبه رو شده است. یکی از آنها قرارداد 
اسپانسرینگ البسه تیم های ملی است که شایعاتی 
و  قرارداد  بندهای  اجرای  در  اختلافات  بروز  درباره 

احتمال فسخ آن بر سر زبان ها افتاده است.
مدیریت فدراسیون در این شرایط حساس قطعا 
به راحتی خبر احتمال قطع همکاری با آل اشپورت را 
تأیید نخواهد کرد، چون این یک آبروریزی بزرگ تجاری 
دیگر برای سیستم خواهد بود که همه بفهمند یک 
روبه رو  شکست  با  هم  دیگر  اسپانسرینگ  قرارداد 
شده است. به همین ترتیب پنهانکاری در دستور کار 
مدیران قرار خواهد گرفت و فعلا تا قضیه حاد نشده، 
احتمالا بنای مسئولان هم سکوت خواهد بود. منتهی 
و  فدراسیون  راهروهای  از  دریافتی  اخبار  به  توجه  با 
خ داده، این انتظار از تمام مدیران رده بالای  اتفاقات ر
فدراسیون وجود دارد که شفاف سازی دقیقی درباره 

پرونده همکاری با شرکت آل اشپورت داشته باشند.
به  باید  ندارد،  وجود  پنهان کردن  برای  چیزی  اگر 
قرارداد  مالی  ارزش  که  شود  گفته  فوتبال  جامعه 
تا  برند  این  است؟  چقدر  آل اشپورت  با  امضاشده 
جام جهانی 2022 قرار است در هر بازه زمانی چه میزان 
لباس و با چه کیفیتی در اختیار 18 تیم ملی تحت نظر 
امضاشده  قرارداد  بدهد؟  قرار  فوتبال  فدراسیون 
شامل چه بند و تبصره هایی برای خرید لباس از شرکت 
آل اشپورت توسط فدراسیون فوتبال است و میزان 
پولی که این شرکت تعهد کرده، به فدراسیون در ازای 

اسپانسری پرداخت کند، چه میزان است؟
انتظار  همچنین  سوال ها،  این  درنظرگرفتن  با 
می رود که مدیران فدراسیون به صراحت اعلام کنند 
موضوع مکاتبات برای دریافت محصولات آل اشپورت 
و تأکید این شرکت برای اجرای بندهای قرارداد مبنی 
بر خریدکردن از سوی فدراسیون چه جزئیاتی دارد؟ 

صورت  به  بزرگسالان  تیم ملی  البسه  ارایه  آپشن  آیا 
رایگان در ازای خرید لباس از سوی فدراسیون برای 
داوران، ناظران و سایر تیم های ملی است؟ آیا پرداختی 
از  کمتر  هر سال  در  فدراسیون  به  شرکت  این  مالی 
سه میلیارد تومان است؟ این خبر که برخی مدیران 
خرید  موضوع  روی  آل اشپورت  تأکید  از  فدراسیون 
قرارداد  فسخ  برای  مذاکراتی  و  شده  ناراحت  لباس 
اجرایی  آیا بین مدیران  انجام داده اند، صحت دارد؟ 
فدراسیون هم برای قطع یا ادامه همکاری با شرکت 

آل اشپورت اختلاف نظر به وجود آمده است؟
به هرصورت شواهد و قرائن نشان می دهد که در 
همکاری طرفین اختلاف و مشکلاتی به وجود آمده 
است و حل نشدن آن در آینده ای نزدیک به فسخ این 
قرارداد اسپانسری منجر خواهد شد. روزنامه شهروند 
به  زودی اخبار و اطلاعات دقیقی از بحران به وجود آمده 
و  ملی  تیم های  لباس  اسپانسرینگ  قرارداد  درباره 
قرارداد فدراسیون با شرکت  هاکوپیان منتشر خواهد 

کرد.
با این حال، روز گذشته با یکی از مدیران اجرایی رده 
تماس  آل اشپورت  پرونده  درباره  فدراسیون  بالای 

گرفتیم و با تأکید روی اینکه قصد مصاحبه ندارد، برای 
تشریح ماجرا به خبرنگار »شهروند« این توضیحات را 
ارایه داد: »آل اشپورت باید طبق قرارداد و در یک تعداد 
ح  خاص لباس تیم ملی را در اختیار ما می گذاشت و طر
ارایه شده از سوی فدراسیون را تولید می کرد و با کیفیت 
و  تأخیر  با  البته  اتفاق  این  می داد.  ارایه  ما  به  بالا 
نیاز  مورد  البسه  تاکنون  و  شد  همراه  مشکلاتی 
تیم های ملی را طبق قرارداد در اختیار فدراسیون قرار 
لباس  کرده ایم  تعهد  ما  قرارداد  در  البته  نداده اند. 
داوران و کلاس های آموزشی را خریداری کنیم، که این 
کار را می کنیم. منتهی نماینده سابق آل اشپورت امتیاز 
این شرکت را به یک نفر جدید در ایران فروخته است و 
به همین ترتیب تیم جدید اعلام کرده همه لباس ها را 
نامه ای  در  فدراسیون  پس  کنید.  خریداری  باید 
تهدیدآمیز به این شرکت اعلام کرده اگر مفاد قرارداد به 
درستی اجرایی نشود و لباس های باکیفیت تیم ملی با 
ح مورد تأیید فدراسیون در اختیارمان قرار ندهند،  طر
البسه  اسپانسرینگ  و  شد  خواهد  فسخ  قرارداد  
تیم های ملی در اختیار شرکت دیگری قرار داده خواهد 

شد.«

]شهروند[ در روزهایی که ورزشکاران المپیکی اکثرا 
تمرینات  انفرادی  به  صورت  یا  شده اند  خانه نشین 
خود را پیگیری می کنند، برگزاری یک انتخابات داخلی 
و  حاشیه  ایجاد  باعث  ورزشکاران  کمیسیون  در 
جناح بندی بین ورزشکاران ایرانی شد. دیروز کار به جایی 
رسید که حتی چند مدال آور المپیکی ایران با یکدیگر 
مشاجره لفظی پیدا کردند و نزدیک بود حتی انتخابات 
هم لغو شود. اما در این میان، هادی ساعی که نقش 
اول جنجال های دیروز بود،  به عنوان رئیس انتخاب 
این  پیرامون  زیادی  ابهام های  همچنان  اگرچه  شد؛ 

کمیسیون وجود دارد که در ادامه آنها را مطرح می کنیم.

ساعی با توپ پر آمد و رئیس شد
کمیسیون  نایب رئیس  و  رئیس  انتخاب  برای  رأی گیری  از  قبل  که  ساعی  هادی 
ورزشکاران با حمید سوریان جنگ لفظی و رسانه ای پیدا کرده بود، دیروز هم با توپ پر وارد 
جلسه شد. پرافتخارترین قهرمان المپیکی تاریخ ایران که نماینده کمیسیون ورزشکاران 
در هیأت اجرایی در سال های اخیر بوده، به انتخاب بهداد سلیمی و حمیده عباسعلی از 
سوی رئیس کمیته ملی المپیک اعتراض کرد و آن را غیرقانونی دانست. بحث بر سر این 
موضوع آن قدر بالا گرفت که بهداد سلیمی نزدیک بود با حالت قهر جلسه را ترک کند. 
از سوی دیگر، قاسم رضایی با حمله به  هادی ساعی اعلام کرد او زیر قولش زده و برخلاف 
گفته اش کاندیدای ریاست شده است. در این میان کیکاووس سعیدی، دبیرکل کمیته 
ملی المپیک که سعی می کرد  هادی ساعی را متقاعد کند، در واکنش به لحن تند او، از او به 
کنایه خواست که جای دبیرکل بنشیند و جلسه را اداره کند! این جو نزدیک بود کار را به لغو 
انتخابات بکشد؛ موضوعی که الهه احمدی و زهرا نعمتی هم موافق آن بودند، اما اعلام 
رئیس کمیسیون بین الملل کمیته ملی المپیک مبنی بر تأییدیه IOC روی اساسنامه 
پیشنهادی ایران، باعث شد شرایط برای رأی گیری فراهم شود. درنهایت هم بعد از رأی گیری  
هادی ساعی در رقابت با زهرا نعمتی توانست به عنوان رئیس انتخاب شود و مجتبی 

عابدینی هم نایب رئیس کمیسیون شد.

کمیسیونی با ورزشکاران بازنشسته!
کمیل قاسمی، مجتبی عابدینی، سعید حسنی پور، قاسم رضایی،  هادی ساعی، 
آرش  احمدی،  الهه  نعمتی،  زهرا  کامرانی،  مهدی  کرمی،  یوسف  قلی پور،  حمیدرضا 
میراسماعیلی، علیداد ساوه شمشکی، حسن تفتیان، افشین نوروزی، مهسا جاور، بهداد 
سلیمی و حمیده عباسعلی 17 عضو فعلی کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک 
هستند. نکته عجیب اینجاست که بیش از نیمی از اعضای این کمیسیون، ورزش حرفه ای 
را کنار گذاشتند و درحال حاضر ورزشکار محسوب نمی شوند. آیین نامه عجیب این 

کمیسیون هم که به ورزشکاران المپیکی تا سه دوره 
برای  را  راه  این  شوند،  کاندیدا  می دهد  اجازه  قبلی 
ورزشکاران بازنشسته باز می گذارد تا حتی 10 سال بعد 
از کناررفتن از دنیای قهرمانی در کمیسیون عضویت 
میراسماعیلی  آرش  مثال  به عنوان  باشند.  داشته 
در  اما  است،  جودو  فدراسیون  رئیس  هم اکنون 
هادی  یا   دارد.  عضویت  هم  ورزشکاران  کمیسیون 
انتخاب  کمیسیون  رئیس  به عنوان  حالا  که  ساعی 
شده، آخرین بار  سال 2008 در المپیک حاضر شد و از 

دنیای قهرمانی خداحافظی کرد. 

نماینده بین المللی، غایب در ایران
چندی پیش اعضای کمیسیون ورزشکاران دور هم جمع شدند و بعد از تهیه یک 
فهرست 10نفره، به این تصمیم رسیدند که سعید معروف می تواند نماینده ایران در 
انتخابات کمیسیون ورزشکاران کمیته بین المللی المپیک )IOC( باشد؛ انتخاباتی که قرار 
است درحاشیه المپیک توکیو با رأی گیری از همه ورزشکاران حاضر در این رویداد انجام 
شود. نکته عجیب اما اینجاست که سعید معروف نه تنها در کمیسیون ورزشکاران 
کمیته ملی المپیک ایران حضور ندارد، بلکه هیچ ارتباطی هم بین او و اعضای حاضر در این 
کمیسیون نیست! مشخص نیست بر چه اساسی سعید معروف با کمترین میزان تعامل 
با کمیسیون ورزشکاران و کمیته ملی المپیک برای این انتخابات معرفی شده؛ درحالی  که 

حتی یکی از اعضای داخلی این کمیسیون هم نیست. 

کمیسیون ورزشکاران چه کرد؟
کمیسیون ورزشکاران که در آخرین روزهای دوره قبلی ریاست کمیته ملی المپیک 
برای اولین بار برپا شد، در یک سال اخیر هیچ فعالیت خاصی نداشته و قبل از آن 
فعالیت هایش بیشتر داخلی بوده است. اگر از ورزشکاران بپرسید که در سه سال اخیر و 
بعد از تشکیل این کمیسیون چه اتفاق مثبتی برای شما رخ داده، کمتر پاسخ مثبتی به 
این ماجرا می دهند. تنها اتفاقاتی که باعث شده نگاه ها به کمیسیون ورزشکاران جلب 
شود، دعواهای رسانه ای بین ورزشکارانی بود که قبلا با هم رفیق بودند. نمونه اش 
همین اختلافات اخیر بین  هادی ساعی و حمید سوریان که جزو اسطوره های ورزش 
ایران به شمار می روند. دیروز هم شاهد افزایش اختلافات بین ورزشکاران المپیکی 
ایران بودیم. درنهایت این ماجراها باعث جناح بندی بین ورزشکاران ایرانی خواهد شد؛ 
مسأله ای که فقط برای رسیدن به یک صندلی رخ می دهد. باید امیدوار بود  هادی ساعی 
که دیروز برای اجرای قانون حاضر بود با همه رفقای خود دعوا کند، از این پس به دغدغه 
ورزشکاران هم رسیدگی کند و حتی با آنها برای نظردادن در هیأت اجرایی کمیته ملی 

المپیک هم مشورت کند.

رازی که 2سال بعد از قهرمانی ایران فاش شد!

پنهانکاری درباره دوپینگ قهرمانان ووشو 
ضا  ر حمید ] ند و شهر [
قلی پور که با چهار مدال طلای 
پرافتخارترین  از  یکی  جهانی 
ورزشکاران تاریخ رشته ووشو 
به حساب می آید، در زمستان 
سال 97 به شکلی ناگهانی از 
خداحافظی  قهرمانی  دنیای 
کرد. او دلیل خداحافظی خود 
را ورود به رشته MMA  عنوان 

کرد، اما حالا بعد از نزدیک به دوسال رازی که بین این ووشوکار و فدراسیون وجود 
داشته، فاش شده است.

تست دوپینگ حمیدرضا قلی پور در جام جهانی 2018 ساندای چین مثبت اعلام 
شده و در همان دوران او با محرومیت چهارساله ای از سوی فدراسیون جهانی مواجه 
شده، اما فدراسیون ایران از اعلام رسمی این ماجرا سرباز زده. مهدی علی نژاد که 
هم اکنون معاون وزارت ورزش است و در آن دوران در رأس فدراسیون ووشو حضور 
داشته، با نفوذ خود در فدراسیون جهانی توانسته جلوی اعلام رسمی این ماجرا را 
بگیرد تا قلی پور خداحافظی باشکوهی از دوران قهرمانی داشته باشد. حالا بعد از 
دوسال این راز فاش شده و مستندات مثبت شدن دوپینگ قلی پور و محرومیت 
چهارساله او منتشر شده است، حتی دیروز ایسنا با ارایه مستندانی مدعی شد 
سیدمعین تقوی دیگر سانداکار سنگین وزن تیم  ملی ایران هم به دلیل مثبت شدن 
تست دوپینگش در مسابقات جام  جهانی 2018، به مدت چهارسال از میادین دور 
خواهد بود که این موضوع هم توسط فدراسیون ووشوی ایران اعلام رسمی نشده 
است، حتی با این وضعیت قهرمانی ایران در جام جهانی ساندا 2018 هم زیرسوال رفته 
و مشخص نیست فدراسیون جهانی چه تصمیمی درباره قهرمانی ایران در این 
رقابت ها گرفته است.  فدراسیون ووشو هیچ واکنشی به این ماجرا نداشته است، اما 
این مسأله با منع قلی پور از حضور در کمیسیون ورزشکاران توسط کمیته ملی 
المپیک تأیید شده است، حتی می توان این ایراد را به کمیته المپیک هم وارد کرد که چرا 

بعد از اطلاع از دوپینگ های مثبت ملی پوشان ووشو آنها را رسانه ای نکرده است.

قراردادهای تجاری زیر ذره بین می رود

استقرار نمایندگان سازمان بازرسی در فدراسیون فوتبال
]شهروند[ نمایندگان سازمان بازرسی کل کشور چند وقتی است با حضور در 
فدراسیون  فوتبال درحال بررسی تمام اسنادمالی و قراردادی مهم ترین فدراسیون 
ورزشی کشور هستند.  درست است که این اتفاق برای نخستین بار اتفاق نیفتاده و 
بازرسی از فدراسیون ها هراز چندگاهی اتفاق می افتد، منتهی با توجه به اتفاقات 
ماه های گذشته در فدراسیون فوتبال به نظر  می رسد نتیجه این بازرسی ها حواشی 
خبر بسیار مهمی به دنبال داشته باشد. مجمع  عمومی فدراسیون فوتبال و سازمان 
لیگ دو سال است برگزار نشده و به تبع آن صورت  های مالی و بودجه به تصویب 
نرسیده است. تکلیف قراردادهای تبلیغات محیطی و رأی حقوقی  شکایت از سه 
اسپانسر از سال های قبل که رقم مجموع مطالبات به بیش از 100 میلیارد تومان 
 می رسد، صادر نشده و ابهاماتی در نحوه انعقاد و اجرای قرارداد وجود داشته است. 
همچنین  نمایندگان سازمان بازرسی سیستم معاملات و مناقصات مالی و همچنین 
ورود و خروج ارزی  فدراسیون به همراه قراردادهای تجاری را هم با دقت بررسی کرده و 
ریز اسناد بسیاری از این  پرونده ها را خواسته و با مدیران جلسات مختلف برگزار 
کرده اند. از طرفی دیگر چند وقتی می  شود که مسئولان سازمان بازرسی با دستور 
مستقیم دادستان کل کشور رسیدگی به ابهامات  قرارداد مارک ویلموتس را هم در 
دستور کار خود قرار داده و به همین ترتیب تمام اعضای  هیأت رئیسه که این قرارداد را 
امضا کرده اند به دادگاه احضار شده اند. پس با توجه به این  فضای پر از ابهام و 
حساسیت هایی که در پرونده های مالی فدراسیون وجود دارد، به خوبی  مشخص 
است که این دوره از بازرسی های انجام شده تفاوت بسیار زیادی با دوره های قبل دارد  و 
باید دید نتیجه تحقیقات چه خروجی ای خواهد داشت و چه گزارش هایی به دادگاه 
داده می  شود. گفتنی است نمایندگان سازمان بازرسی در طبقه سوم فدراسیون 
فوتبال مستقر شده اند و  طبق شنیده ها ایرادهایی اساسی به سیستم تجار و 

اقتصادی فدراسیون و قراردادهای منعقد شده  گرفته اند. 

مشت های گره کرده فرهاد، نشانه ای برای بازگشت
فرهاد مجیدی تا قبل از بازی دوشنبه شب با پارس جنوبی روزهای پرفشاری را 
سپری می کرد؛ استقلال اگرچه بعد از بازی با فولاد خوزستان شکستی را تجربه نکرد اما 
تساوی های خانگی مقابل تراکتور، سایپا و نساجی باعث نارضایتی هواداران آبی پوش 
شده بود. در این شرایط تنها امید آبی ها برای بازگشت به بالای جدول دیدار معوقه با 
پارس جنوبی بود که آبی ها آن را با برد دو بر صفر پشت سر گذاشتند. گل دوم استقلال 
که توسط دیاباته وارد دروازه پارس جنوبی شد، به نوعی تیرخلاص آبی ها به حریف 
پایین جدولی شان بود. بعد از این گل، مجیدی که تقریبا خیالش بابت برد راحت شده 
بود، به نشانه خوشحالی مشت های گره کرده اش را به سوی آسمان بلند کرد و نفس 

راحتی کشید. حالا استقلال با هدایت مجیدی به روزهای بهتر هم فکر می کند.

خبرگرافی


